



**Liturgie pour enfants à la messe de 11h le dimanche**

**Pour un service—QUI contacter?**

**Communication / site web**

Murielle Bugera - 204.433.7495

**Communion à domicile**-Luc Girouard 204.433.7054

**Liturgie pour enfants**

Rachelle Tessier – 204.433.7161

**Chorale**—Lisa Foidart 204.433.7770

**Bibliothèque**-Hélène Besaw: hbesaw@mymts.net

**Préparation au baptême**

Denis Fillion –204-433-3827

**Conseil Paroissial de Pastoral**

Meg Madden: 204-997-9662

**Question de finance**

Denis Fillion –204-433-3827

**Fonds d'Espoir:** Léo Leclair-204-330-9367

**Réception pour funérailles**

Cécile Lesage- 204.433.3202

Yvette Bruneau- 204.433.7255

**Visite en cas de maladie ou autre**

Père Robert Laroche 204-433-7438/204-558-3886

Notre frère René Ritchot est atteint du cancer de la gorge.

Nous vous prions de prier pour lui et sa famille.

Il y a cette parole :

Mon fils, dans votre maladie, priez le Seigneur, et lui-même vous guérira. (Ecclésiastique, XXXVIII, v. 9.)

Please pray for our brother, René Ritchot as he has been diagnosed with throat cancer.

Livestreaming of the Diocesan Sunday Mass – starting July 5, 2020 Please note that as of Sunday, July 5, the English Mass will be livestreamed at 10 AM from Holy Cross Parish, with bishop LeGatt presiding. The English Mass can be followed on the diocesan Facebook page at <https://www.facebook.com/ArchSaintBoniface/live>.

La messe en français sera diffusée à 10 h de la paroisse des Saints-Martyrs-Canadiens. Le frère Germain Kpakafi, OFM Cap. sera le célébrant. On peut accéder aux liturgies via le canal YouTube de la paroisse des Saints-Martyrs-Canadiens : <https://www.youtube.com/channel/UCFLbnkM6HIRYpb4QjiXeBOg/live>

**Debout!**

**Marchons avec Lui...  
Allons vers l'autre!**



**Paroisse Saint-Pierre**

Téléphone: 204-433-7438

Prêtre: Père Robert Laroche  
courriel: [prêtre@paroissesaintpierre.org](mailto:prêtre@paroissesaintpierre.org)

Courriel: [parstp@outlook.com](mailto:parstp@outlook.com)  
Secrétaire: Rachelle Edmunds

SiteWeb: [www.paroissesaintpierre.org](http://www.paroissesaintpierre.org)

Heures du bureau:

Lundi, mercredi et vendredi de 10h à 14h  
C.P. 290– 448 rue Joubert St-Pierre-Jolys, MB  
R0A 1V0

5 juillet 2020

14<sup>e</sup> dimanche du temps ordinaire A

« Porter le joug avec le Christ »

L'amour de Dieu est pour tout le monde. Mais seuls les tout-petits, c'est-à-dire celles et ceux qui ploient sous un fardeau et qui sont à bout de souffle, comprennent et accueillent ce message d'espérance. À eux, le Christ propose de prendre son joug, qui n'écrase pas, mais libère.

« Celui qui sème la bonne graine est le Fils de l'Homme, le champ est le monde, la bonne semence, les enfants du royaume. »

- Mathieu 13:37-38

July 5, 2020

14th Sunday in regular time A

« Bear the yoke with Christ »

God's love is for everyone. But only the very young, that is to say those who are bending under a burden and who are out of breath, understand and welcome this message of hope. To them, Christ offers to take his yoke, which does not crush, but sets free.

"He who sows good seed is the Son of Man, the field is the world, the good seed the children of the kingdom."

- Matthew 13:37-38

**1 PART À DIEU**

MAI 2019	5 775 \$	MAI 2020	7 515 \$
07 JUIN	2 010 \$	14 JUIN	1 076 \$
21 JUIN	3 138 \$	28 JUIN	1 787 \$
DD	804 \$		

« Dieu aime celui qui donne avec joie » 2 Cor 9:7

**Vos offrandes**

Inscrivez-vous avec votre paroisse. Il y a des options, soient passer au bureau, laisser vos chèques dans la boîte de lettre du presbytère, par la poste, ou faire des arrangements pré-autorisé

**Offerings to the Church**

Please register with your Parish .There are options, please drop off to the office, leave your cheque in the dropbox at the door, mailing it, or making pre-authorized payments. Please contact us if you have questions.

<b>JUILLET 2020</b>	<b>ILLUMINATION DE L'ÉGLISE: En mémoire de Darcy Sabourin par sa famille</b>
	<b>LA CROIX: en mémoire de Joëlle Rioux / Philippe &amp; Lyse Rioux</b>
	<b>LES CLOCHES: parents défunts/Luc &amp; Ida Préfontaine</b>
	<b>BULLETIN PAROISSIAL: Gracieuseté du comité du Livre 125e de Saint Pierre</b>
	<b>LAMPE DU SANCTUAIRE: libre</b>

05 au 12 juillet 2020

## Vie Liturgique et Intention de Messes

Zacharie 9, 9-10 Psaume 144 (145)  
Romains 8, 9.11-13 Matthieu 11, 25-30

5 juillet 2020

14<sup>e</sup> dimanche du temps ordinaire A

Sam à 16h30	04 juillet	†Peter Shewchuk	Quête des funérailles
Sun @ 8 a.m.	July 05	†Jeanne Garand	Dorothy & Paul Bilodeau
Dim à 11h	05 juillet	†Norm Musick	Richard & Louise Marcotte
Mar 9h	07 juillet	†Thérèse Hébert	Quêtes funérailles
Merc 9h	08 juillet	†Gilberte Hébert	Quête des funérailles
Jeu 10h	09 juillet	<b>MANOIR:</b> †Aurèle Lemoine	Colette & Jacques
Ven 9h	10 juillet	Messe à l'église †Rachel Hébert	Quête des funérailles
Friday 7 p.m.	July 10	Intentions: Vocations	Confessions: 6:30 p.m
Sam à 16h30	11 juillet	†Marc Raffard	Roland
Sun @ 8 a.m.	July 12	†Jeanne Garand	Gilberte & Emma Fontaine
Dim à 11h	12 juillet	Pro populo	

A men's group will be meeting after the 7:00 p.m. mass this Friday, July 10. They meet every 2nd Friday. Please attend mass for details.

### BESOIN: 2 ou 3 sacristains pour préparer les

**célébrations liturgiques:** Au fil des ans, nous avons eu la chance d'avoir le diacre M. Luc Girouard qui a été notre sacristain pour les divers services religieux. Son rôle était de préparer l'autel avec le nombre approprié d'hôtes, d'eau et de vin pour nos célébrations liturgiques. La tâche des nouveaux sacristains serait pour des occasions spéciales, mais surtout pour les dimanches, surtout quand le père doit courir d'une paroisse à l'autre. Aucune expérience n'est requise et une formation sera disponible.



### ...Les cloches de l'église

La cloche sonne neuf fois indiquant qu'un homme est décédé et huit fois pour une femme.

En entendant ces cloches, vous êtes encouragés à vous joindre à la famille dans une prière tout à fait demandant au Bon Dieu d'accueillir notre ami et voisin dans le royaume éternel du Père.

père Robert, OMI



# Réflexion

## ... sur le mariage

Gardez le sens de l'humour. Riez beaucoup - de vous-même et de votre époux.se et avec vos enfants. .

## .. d'intendance

« Or mon joug est facile, et mon fardeau léger. » (Matthieu 11. 30) Quand nous pensons à être de bons intendants, nous pouvons penser que Dieu nous demande trop quand Il nous appelle à partager généreusement de notre temps, de nos talents et de nos trésors. Cependant, nous devons nous rappeler que nous ne sommes pas « propriétaires » de quoi que ce soit; nous ne sommes que des « intendants » des dons que Dieu nous a donnés. Tout ce qu'il demande, c'est que nous redonnions une petite partie, en reconnaissance, de ce qu'Il nous a déjà donné.

## ... Intentions de prière

*O Seigneur, nous vous prions de soutenir notre prêtre dans tous ses efforts et de le bénir abondamment, nous t'en prions.*

*« Dieu notre Père, pour nous apprendre la valeur de la souffrance humaine, tu as voulu que ton Fils unique prenne sur lui toutes nos maladies; écoute nos prières en faveur des malades : donne-leur la Grâce de comprendre qu'ils font partie des bienheureux de l'Évangile et qu'ils sont unis à la Passion du Christ pour le salut du monde. Amen.*

Pour que ceux qui nous aident à enseigner à nos enfants soient eux-mêmes remplis de sagesse, de grâce et de dévotion totale à la vérité de Dieu, nous prions le Seigneur ...

Pour que nous puissions toujours remercier Dieu pour le don de notre vie et de celle de nos enfants, et travailler pour défendre la vie de ceux qui sont en danger, nous prions le Seigneur

Venez à la prochaine Adoration du Saint Sacrement  
Jésus vous attend!  
Venez le mardi 07 juillet 2020  
10h00 à 18h00

## Remerciements

Au nom de la paroisse de Saint-Pierre-Jolys, j'aimerais remercier les Chevaliers de Colomb pour leur générosité et leur ouverture en servant un petit déjeuner alors que nous honorions M. Luc Girouard à sa retraite.

Ce rassemblement était vraiment un cadeau pour nous tous. L'art de bâtir la communauté est un don du Seigneur et nous vous remercions de votre réponse à cet appel.

Bénédiction sur votre Conseil

Père Robert, OMI





# Reflexion

## ... on marriage

Keep a sense of humor. Laugh a lot  
– at yourself and with each other  
and with your kids. .

## ...Stewardship

“For my yoke is easy, and my burden light.” (Matthew 11:30) When we think of being good stewards, we may think that God is asking too much of us when He calls us to generously share our time, talent and treasure. However, we must remember that we are not “owners” of anything, we are merely “stewards” of the gifts God has given us. All He is asking is that we give back a small portion, in gratitude, of what He has already given to us.

## ...Prayer Intentions

For an end to abortion, artificial contraception, embryonic stem cell research, human cloning, in-vitro fertilization, euthanasia, unjust executions, and all sins against the dignity of human life, let us pray to the Lord. R

Let us pray for our Pope Francis, our priests and religious leaders in the world. We ask for protection against evil

O Lord, please support our priest in all of his endeavors, and bless him abundantly.

“God our Father, to teach us the value of human suffering, you wanted your only Son to take upon us all our illnesses; listen to our prayers for the sick: give them the Grace to understand that they are part of the blessed of the Gospel and that they are united to the Passion of Christ for the salvation of the world. Amen.

So that those who help us teach our children may themselves be filled with wisdom, grace and total devotion to the truth of God, we pray to the Lord ...

So that we can always thank God for the gift of our life and that of our children, and work to defend the lives of those in danger, we pray to the Lord

Come to the next Adoration of the Holy Sacrament Jesus is waiting for you! Adoration on Tuesday July 07 2020 10:00 a.m. until 6:00 p.m.

In the name of the Parish of St. Pierre-Jolys, I would like to thank the Knights of Columbus for their generosity and openness in serving a small lunch as we honored Mr. Luc Girouard at his retirement.

This gathering was really a gift for all of us.

The art of building community is a gift of the Lord and we are grateful for your response to that call.

Blessings upon your Council

Fr. Robert, OMI



## Fonds pour l'entretien du cimetière

Le comité des affaires économique a mis sur pied un fond pour l'entretien du cimetière.

Si cela vous intéresse de faire parti de ce comité, s.v.p. nous contacter. Vos don sont grandement appréciés

Denis Fillion, Président

## Chevaliers de Colomb

Réunion à l'église

19h30 chaque premier jeudi du mois!

**Chapelet 19h**

Marcel Mulaire 204-433-7501

À tous les paroissiens et paroissiennes, Nous sommes passés d'une ÉAP – Équipe d'animation paroissiale – à un **CPP - Conseil paroissial de pastoral**. Depuis janvier déjà Mgr Legatt avait proposé à l'Équipe d'animation paroissiale un arrêt de leur service pour passer à un **CPP**. Ce regroupement est celui qui avait toujours été désiré dans le renouveau paroissial de notre diocèse. Nous devons avoir une assemblée générale à la fin mars pour tenter de mettre sur pied un CPP. Hélas, la Covid-19 a mis fin à nos plans.

À cause des restrictions, cette réunion a été annulée comme tous les services de rassemblement. Plus récemment, dans cette nouvelle situation, Mgr LeGatt a indiqué que l'ÉAP cesserait d'exister le 30 avril et qu'il désirait qu'un Conseil Paroissial de Pastoral soit mis en place pour le 1<sup>er</sup> juin. C'est qu'il était temps de compléter le changement de direction paroissiale et il était probablement mieux de prévoir une reprise des activités habituelles avec le nouveau regroupement.

Avant de passer au changement, il est important d'exprimer notre appréciation pour les personnes qui ont siégé à l'Équipe d'animation paroissiale. Au cours des dernières 6-7 années, il y en a eu environ une douzaine. Il faut noter que ces personnes ont fait beaucoup de travail au courant des années et ont assuré la base sur laquelle nous pouvons continuer de bâtir notre communauté. Au fil du temps, l'ÉAP a mis sur pied plusieurs activités et a initié de beaux projets. Ces débuts auront leur continuité avec le Conseil Paroissial de Pastoral. Nous savons qu'elles ont travaillé avec intérêt et générosité pour la paroisse, et surtout dans l'amour du Christ lui-même. Nous sommes très reconnaissants pour leur service.

Nous devons remercier plus particulièrement sœur Yvonne pour son énorme contribution comme présidente de ce comité. Elle a servi la paroisse avec amour et sans compter. Elle, avec l'équipe qui a entrepris et soutenu maintes activités qui ont bien servi notre paroisse, a œuvré à la croissance de notre paroisse. Merci, sœur Yvonne. Si vous le désirez, n'hésitez pas de la contacter personnellement à l'adresse courriel [ymsnjm@mymts.net](mailto:ymsnjm@mymts.net).

En mettant sur pied un Conseil Paroissial de Pastoral, il faut nous rappeler les directives de Mgr Legatt, entre autres que nos deux réalités linguistiques doivent être représentées et respectées. Aussi, selon la structure diocésaine, il est important que les personnes qui siègent sur ce comité soient élues par les paroissiens et paroissiennes. Nous espérons avoir une réunion générale et cette élection à l'automne.

Prions le Saint Esprit de veiller sur notre paroisse et de donner aux bénévoles qui se sont présentés pour démarrer le CPP la sagesse afin de bien servir en favorisant la croissance de tous et toutes dans la foi.

Bien à vous, Denis Fillion



# Economic Affairs

## Cemetery Maintenance Fund

The Economic Affairs Committee has set up a fund for the upkeep of the cemetery.

If you are interested in being part of this committee, please contact us.

Your donations for this purpose are greatly appreciated. Denis Fillion, President



## Church Bells:

The bell tolls nine times indicating a man has passed away and eight times for a woman.

In hearing these bells you are encouraged to join the family in a quite prayer asking to Good Lord to welcome our friend and neighbour into the Father's eternal kingdom.

Fr. Robert, OMI

**Nathanael: Important News** Due to the uncertainties caused by the COVID-19 pandemic, it was decided to postpone Nathanael by one year and to start in September 2021. Please note: The curriculum has been reviewed to be taught within two years instead of three. It will be a Friday evening and Saturday, instead of a Saturday and a Sunday. Reduction in the total cost of the program. We will still be accepting applications during this next year. For any questions, please contact Mireille Grenier by phone 204-594-0278 or by email [mgrenier@archsaintboniface.ca](mailto:mgrenier@archsaintboniface.ca). The family truly is the domestic Church.

FREE Summer Speaker Series - August 10-14, 2020 The **Catholic Women's League of Canada** invites you to join members from across Canada as the League presents the Summer Speaker Series—a focus on Care for Our Common Home, Women in the Church and the League of the Future. Please note each webinar requires a separate registration. The presentations are free of charge; however, members are encouraged to donate to the League's National Bursary Fund if they find the presentations valuable.

**Saint Malo Catholic Day Camps** – Now open! Registrations for the Saint Malo Catholic Camps are now open! We are glad to announce that we will be hosting 5-day day camps in and out of Winnipeg in various parishes and communities for 8-13 year olds, both in French and English! Locations, dates, and information on how to register for day camps are available on our website: <https://www.catholicway.net/summer-camps>

### **NEEDED: 2 or 3 Sacristan to prepare for liturgical celebrations:**

Over the years we have been blessed to have Deacon Mr. Luc Girouard who served as our sacristan for the various church services. His role was to prepare the altar with the proper number of hosts, water and wine for our liturgical celebrations. The task for the new sacristans would be for special occasions but especially for Sundays especially when Father needs to run from one parish to another. No experience is required, and training will be available.

# Pastoral

## YOUTH GROUP

Pray for our youth.

**Church will be open from 8:00 a.m. until 8:00 p.m. except for Sunday afternoon.**

**Pray at home as a family, come to church when it is open.**

For more information, call H el ene Tymchen @ 204.961.0600

## FIRST FRIDAY DEVOTION

The next First Friday devotion will be held on Friday, Aug 07, 2020. Adoration and Confession from 6:00 p.m. until 7:00 p.m. Mass at 7:00 p.m.

Please pray the Rosary

Fast twice a week: Wednesday & Friday

Read passages from the bible

Use the Living with Christ app to follow the liturgical year.

Go to Confession once a month, at the least.

To all parishioners,

We have gone from a PAE - Parish Animation Team - to a CPP - Parish Pastoral Council. Since January, Archbishop LeGatt had already proposed to the Parish Animation Team that they stop working to switch to a CPP. This grouping is one that had always been desired in the parish renewal of our diocese. We were to have a general assembly at the end of March to try to set up a PPC. Unfortunately, the Covid-19 ended our plans.

Due to restrictions, this meeting has been canceled like all assembly services. More recently, in this new situation, Archbishop LeGatt indicated that the  EAP would cease to exist on April 30 and that he wished that a Parish Pastoral Council be set up for June 1. It was time to complete the change of parish leadership and it was probably better to plan to resume normal activities with the new group.

Before moving on to the change, it is important to express our appreciation for the people who have served on the Parish Animation Team. In the past 6-7 years, there have been about a dozen. It should be noted that these people have done a lot of work over the years and have provided the foundation on which we can continue to build our community. Over time, the EAP has implemented several activities and initiated some beautiful projects. These beginnings will continue with the Parish Pastoral Council. We know that they worked with interest and generosity for the parish, and especially in the love of Christ himself. We are very grateful for their service.

We must especially thank Sister Yvonne for her enormous contribution as president of this committee. She served the parish with love and without counting. She, with the team that undertook and supported many activities that served our parish well, worked for the growth of our parish. Thank you, Sister Yvonne. If you wish, please do not hesitate to contact her personally at [ymsnjm@mymts.net](mailto:ymsnjm@mymts.net)

In setting up a Parish Pastoral Council, we must remember the directives of Archbishop LeGatt, among other things that our two linguistic realities must be represented and respected. Also, according to the diocesan structure, it is important that the people who sit on this committee are elected by the parishioners. We hope to have a general meeting and this election in the fall.

Let us pray to the Holy Spirit to watch over our parish and to give the volunteers who came to start the PPC the wisdom to serve well by promoting the growth of everyone in the faith.

Yours, Denis Fillion